
CONSILIUL LOCAL UNGURIU
                     JUDETUL BUZAU 

PROCES – VERBAL 
Incheiat astazi , 30.10.2012

Azi , data de mai sus , are loc in sala de sedinte a primariei comunei Unguriu, 
sedinta ordinara a Consiliului Local Unguriu , initiata de primarul comunei Unguriu , d-l 
Tirizica Gheorghita , prin dispozitia nr. 170/2012 ,  la care au participat un numar de 11
consilieri locali, primarul si secretarul comunei Unguriu . 

Secretarul comunei Unguriu , d-l Marin Adrian Vasile , procedeaza la 
prezentarea procesului-verbal al sedintei anterioare  , care este  aprobat cu 11 voturi pentru .

Presedintele de sedinta , d-l Ristea Florin, constata ca  prin adresa nr. 4280 din 
24.10.2012  au fost convocati consilierii locali in sedinta ordinara a Consiliului local Unguriu, 
odata cu convocatorul fiindu-le transmise si materialele de sedinta . Constata ca sunt intrunite 
conditiile legale de desfasurare a sedintei , declarand deschisa sedinta de consiliu local si da 
citire ordinii de zi a acesteia , care este urmatoarea :

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea studiului de specialitate privind 
gestionarea serviciului public de alimentare cu apă şi exploatarea şi 
funcţionarea sistemului de alimentare cu apă, adoptarea modalitatii  de gestiune 
a serviciului public de alimentare cu apă, , precum , adoptarea Regulamentului 
şi Caietului de Sarcini ale serviciului public de alimentare cu apa  în comuna 
Unguriu, judeţul Buzău .

2. Proiect de hotărâre privind darea în administrare a serviciului public de 
alimentare cu apă a comunei  Unguriu , judeţul Buzău .

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea preţului de cost al apei furnizate prin  
serviciul public de alimentare cu apă pentru comuna Unguriu, judeţul Buzău .

4. Proiect de hotărâre privind modificarea si completarea Planului de achiziţii 
publice de la nivelul comunei Unguriu , judetul Buzau , pentru anul 2012 .

5. Proiect de hotărâre privind primirea unui nou membru şi modificarea Actului 
Constitutiv şi Statutului Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară „Buzău 
2008”, la care comuna  Unguriu este membru asociat .

6. Diverse ,
ordine de zi  a sedintei ce este aprobata  cu 11 voturi pentru din cei 11 consilieri locali 

prezenti.
Presedintele de sedinta , d-l Ristea Forin , prezinta proiectul aflat la nr.1 pe ordinea de zi .
Primarul comunei Unguriu , d-l Tirizica Gheorghita mentioneaza faptul ca Seviciul public 
de apa Unguriu a fost infiintat inca din anul 2005 , scopul prezentului proiect de hotarare fiind 
acela de a se actualiza acest serviciu conform legislatiei in vigoare . Precizeaza ca vor fi mai 
multe hotarari de consiliu local care vor reglementa functionarea si organizarea serviciului 
public de apa Unguriu  ca serviciu organizat in subordinea Consiliului local Unguriu. Aduce la 
cunostinta consiliului local faptul ca a organizat un “sfat al batranilor” iar printre problemele 
discutate cu cetatenii comunei s-a numarat si initiativa locala de a se furniza apa prin 
intermediul serviciului public de apa Unguriu , precum si pretul de 3 lei/mc apa , iar feed-
back-ul a fost unul pozitiv .



Nemaifiind discutii pe marginea proiectului de hotarare  , se trece la vot , urmare caruia au 
rezultat 11 voturi pentru , proiectul de hotarare fiind adoptat .

Presedintele de sedinta , d-l Ristea Florin , prezinta proiectul aflat la nr.2 pe 
ordinea de zi .
Primarul comunei Unguriu , d-l Tirizica Gheorghita , precizeaza faptul ca prin acest proiect 
de hotarare se propune o structura de sine statatoare in cadrul aparatului de specialitate al 
primarului comunei Unguriu , asa cum a fost si pana acum . Precizeza ca forma propusa este 
aceea de gestiune delegata Seviciului public de apa Unguriu , iar ca variante se ia in calcul 
inclusiv aceea a infiintarii unei societati comerciale in subordinea Consiliului local .
Consilier Creanga Cornel intreaba cine va face interventiile la retelele de apa din comuna si 
daca acestia sunt specializati .
Primarul comunei Unguriu , d-l Tirizica Gheorghita raspunde ca interventiile vor fi 
efectuate de cei 4 angajati care deservesc serviciul public de apa in prezent , la care se adauga 
si d-l Florescu Nicolae caruia i se va modifica in mod corespunzator fisa postului .
Mentioneaza ca deja la serviciul de apa exista un telefon special pentru ca oamenii din comuna 
sa sesizeze direct eventualele probleme ivite si intentioneaza ca acest serviciu sa-si desfasoare 
activitatea in incinta fostului sediu al primariei comunei Unguriu (birou primar) , o locatie in 
care vor fi concentrate astfel mai multe institutii ce deservesc cetatenii comunei Unguriu .
Vieprimarul comunei Unguriu , d-l Bica George , precizeaza faptul ca la nivelul serviciului 
public de apa Unguriu nu dispune de specialisti , aceasta fiind una din marile probleme cu care 
se confrunta si considera ca in masura in care este posibil si se va hotari in sensul infiintarii 
unei societati comerciale , ar exista parghiile legale pentru a avea angajati specializati .
Consilier Dragulin Paul , intreba daca din ceea ce se incaseaza la serviciul public de apa in 
prezent se plateste si la Apele Romane .
Primarul comunei Unguriu , d-l Tirizica Gheorghita raspunde ca legislatiea prevede plata 
acestot taxe catre Apele Romane pentru un debit mai mare de 0,5 mc/ sec , aceste taxe s-au 
platit si se vor plati in continuare . Precizeaza faptul ca este in plin proces autorizarea forajului 
de la moara . 

Nemaifiind discutii pe marginea proiectului de hotarare  , se trece la vot , urmare 
caruia au rezultat 11 voturi pentru , proiectul de hotarare fiind adoptat .

Punctul 3 aflat pe ordinea de zi este prezentat de presedintele de sedinta , d-l 
Ristea Florin .
Primarul comunei Unguriu , d-l Tirizica Gheorghita : In ceea ce priveste pretul propus prin 
intermediul proiectului de hotarare  , precizeaza ca acesta este un prêt provizoriu , premergator 
obtinerii avizelor legale in ( documentatii + aviz ANRSC) , urmand ca de indata ce se la lua 
licenta Serviciului Public de apa Unguriu sa se aprobe printr-o noua hotarare a consiliului 
local pretul de cost al apei calculate conform normelor legale in vigoare .
D-l consilier Ristea Florin considera ca pretul de 3 lei propus nu va asigura sustinerea 
Serviciului public de apa Unguriu , in conditiile in care sunt foarte mari pierderi in reteaua de 
alimentare cu apa .
Consilier Sava Iulian considera ca e mai bine asa , in sensul ca nu se mareste pretul apei 
brusc si astfel locuitorii comunei vor resimti mai usor aceasta modificare .
Consilier Crenga Cornel intreba daca aceasta crestere de la 1,5 lei/mc la 3lei/mc se datoreaza 
costurilor forajului si considera ca pentru cei care plateau la serviciul public de apa Berca nu 
va fi o problema cresterea de la 2.6 lei/mc la 3 lei / mc , insa pentru cei care luau apa din sursa 
Ciuciure este un prêt dublu . Intreaba daca s-a identificat sursa pierderilor de apa si considera 



ca, in masura in care pierderile se vor diminua , va urma si o scadere corespunzatoare a 
pretului de cost al apei care se vor regasi intr-un prêt mai mic al apei furnizate .
Primarul comunei Unguriu , d-l Tirizica Gheorghita, face precizarea ca pretul propus a fi 
aprobat provizoriu pana la stabilirea si avizarea de catre ANRSC a pretului apei si nu are 
legatura cu edificarea si autorizarea forajului din zona Moara , ci este vorba strict de costurile 
de exploatare a retelei de apa , luand in considerare si faptul ca apa este furnizata si facturata 
de Serviciul public de apa Berca la pretul de 2,6 lei / mc . Precizeaza faptul ca problema 
pierderilor de apa din retelele de aductiune a apei a fost si este una din prioritatile sale , zilnic 
aproape se identifica noi cazuri / situatii de pierderi in retea si va face in continuare eforturi 
pentru a diminua pierderile/furturile din retea .
Viceprimarul comunei Unguriu , consilier Bica George , precizeza ca s-a implicat activ in 
actiunea de remediere / depistare a deficientelor retelei de apa a comunei Unguriu, gasindu-se, 
spre exemplu , foarte multe by-pas-uri in zona “Pe Pod” ; mentioneaza ca s-au achizitionat 
deja 2 apometre se vor fi utilizate pentru identificarea furturilor din retea prin montarea 
acestora pe strazile presupuse a fi cu probleme .

Consilierii locali s-au angajat in discutii individuale , motiv pentru care nu s-au 
putut consemna .

Nemaifiind discutii pe marginea proiectului de hotarare  , se trece la vot  , 
urmare caruia au rezultat 11 voturi pentru , proiectul de hotarare fiind adoptat .

Punctul 4 aflat pe ordinea de zi , este prezentat de presedintele de sedinta , d-l
consilier Ristea Florin .

Nemaifiind discutii pe marginea proiectului de hotarare  , se trece la votarea 
acestuia  , urmare caruia au rezultat 11 voturi pentru , proiectul de hotarare fiind adoptat .

Punctul 5  aflat pe ordinea de zi , este prezentat de presedintele de sedinta d-l 
consilier Ristea Florin .

Precizari suplimentare sunt facute de primarul  comunei Unguriu : Se intreba unii 
consilieri de ce se mai ramane in asociatia “Buzau 2008” , ei bine acest lucru se datoreaza 
faptului ca , pe viitor , toate fondurile post-aderare se vor dezvolta in jurul acestor asociatii de 
unitati administrativeteritoriale , iar renuntarea la calitatea de membru ar determina o 
excludere din start a posibiliatii accesarii unor astfel de fonduri .
     Nemaifiind discutii pe marginea proiectului de hotarare  , se trece la vot,  urmare caruia au 
rezultat 11 voturi pentru , proiectul de hotarare fiind adoptat .

La punctul “Diverse” :
- d-l consilier Sava Iulian solicita sa se edifice terenul de sport pe care il considera deosebit 
de benefic pentru tineretul comunei Unguriu ;
- d-l Tirizica Gheorghita , primarul comunei Unguriu , considera ca nu trebuie sa ne grabim 
in legatura cu terenul de sport daca se doreste a se face o lucrare buna , de calitate , de 
specialisti si nu pe vorbe , iar conform calculelor efectuate numai turnarea placii de beton 
pentru terenul de sport duce undeva in jurul a 200.000 lei . Considera ca acest obiectiv 
trebuie facut in conditii de maxima eficienta a utilizarii banului public , fara a se face rabat 
de la calitate , iar in conditiile problemelor legate de lipsa banilor din buget acest obiectiv 
se doreste a fi edificat in anul 2013 .
- d-l Tirizica Gheorghita , primarul comunei Unguriu , prezinta cererea efectuata de parohia 
Ojasca , prin care se solicita alocarea de fonduri din bugetul comunei pentru edificarea unei 
biserici in satul Ojasca . Precizeaza ca locatia pentru edificarea lacasului de cult din zona 
Manguta a fost atribuita gratuit prin hotarare a consiliului local Unguriu , vor trebui 



analizate toate problemele comunitatii locale si , raportat la acestea , se va dimensiona 
bugetul pe anul 2013 in mod corespunzator . Precizeaza faptul ca in bugetul pentru anul 
2012 nu mai sunt bani prevazuti pentru plata salariilor angajatilor primariei , nici pentru 
plata salariilor /indemnizatiilor persoanelor cu handicap grav , asteptandu-se in acest sens o 
rectificare bugetara care sa acopere plata acestora ;
- consilier Sava Iulian intreaba ce se edifica in zona Manguta si daca e adevarat ca se va 
construi o statie GPL ;
- d-l Tirizica Gheorghita , primarul comunei Unguriu , confirma inceperea demersurilor 
legale de edificare a unei statii GPL in comuna , firma ce intentioneaza sa dea in functiune 
statia GPL fiind in curs de autorizare (obtinere avize legale ) .
- consilier Creanga Cornel intreba daca edificarea statiei GPL va avea repercursiuni asupra 
construirii in imediata vecinatate a bisericii parohiei Ojasca , daca vor exista impedimente 
in acest sens , in conditiile in care s-au aprobat intial bani pentru edificare, apoi s-au retras ;
- d-l Tirizica Gheorghita , primarul comunei Unguriu , precizeaza ca cererea parohiei 
Ojasca a fost prezentata in cadrul sedintei de consiliu local si urmeaza ca la aprobarea 
bugetului comunei Unguriu pentru anul 2013 sa se ia in calcul aceasta solicitare si , 
raportat la celelalte nevoi ale comunitatii , sa se procedeze in consecinta .
- d-l Tirizica Gheorghita , primarul comunei Unguriu ,  considera ca trebuie sa se urgenteze 
masurile pentru utilizarea locatiei Centrului de zi Ojasca , cladirea degradandu-se in 
conditiile in care nu I se da o utilitate cat mai rapid ;
- viceprimarul comunei , d-l Bica George , solicita sprijinul consilierilor locali , astfel cum 
s-au stabilit zonele de activitate ale acestora prin hotararea Consiliului local Unguriu , 
pentru ca oamenii din comuna sa-si faca abonament la gunoi , in caz contrar fiind nevoie a 
se trece la amenzi ; solicita , de asemenea , ca toti consilierii , in virtutea calitatii acestora 
de reprezentati ai comunitatii locale , sa dea exemplu pozitiv si sa plateasca gunoiul si apa ; 
aduce la cunostinta consilierilor locali faptul ca a vrut sa faca o imprejmuire a forajului de 
la Moara cu plasele luate de la Centrul de zi Ojasca insa a constatat ca au disparut ; aduce 
la cunostinta consilierilor locali ca s-au achizitionat sigilii personalizate pentru apometre 
iar in perioada urmatoare se vor monta pentru ca nu se poate face altfel un Serviciu de apa 
functionabil .
- secretarul comunei Unguriu , d-l Marin Adrian Vasile prezinta in cadrul sedintei de 
consiliu raportul privind activitatea de stare civila de la nivelul comunei Unguriu .

                   Constatandu-se ca ordinea de zi a sedintei a fost epuizata, nemaifiind inscrieri la 
cuvant , presedintele de sedinta , d-l consilier Ristea Florin , declara inchisa sedinta consiliului 
local Unguriu .

Drept pentru care a fost incheiat acest proces-verbal .

                   PRESEDINTE ,                                       SECRETAR COMUNĂ,
               RISTEA FLORIN                                     MARIN ADRIAN VASILE   


